
 

 

      

 

                                                          

 



Tohtoročná jeseň síce klope na dvere, 

ale nepýta sa, či ju niekto pustí dnu 

alebo nie. Prichádza však tento rok 

s mnohými novými zmenami, ktoré 

sa v našej škole udiali. Tak ako žena, 

ktorá sa vydá, mení svoje meno, aj 

Stredná odborná škola Púchov sa 

v tomto školskom roku spojila so 

Strednou odbornou školou sklárskou 

Lednické Rovne a zmenila svoje 

meno na Spojená škola Púchov. Na 

stránkach časopisu sa o tom dočítate 

viac. Bydlisko však zostalo pôvodné, 

prisťahovala sa do Púchova škola 

sklárska. Želáme im všetko najlepšie 

do „spoločného života“. Čo sa udialo 

v mesiacoch september a október, sa 

dozviete o pár strán ďalej. Našimi 

hosťami budú učiteľ Ing. Mário 

Vančo, PhD. a študent Matúš Fojtík. 

No a aby ste sa cez túto jeseň 

nenudili, namiesto televízie 

a počítača si otvorte časopis 

Kraskovka na zábavnom čítaní, 

plnom vtipov, anekdot, fantázie. 

A s bylinkovým čajom vo vykúrenej 

izbe  
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Spojená škola  

 

O novinku hneď na začiatku šk. roku 

2019/2020 sa nám postaral fakt, že sa 

spojili dve stredné školy – Stredná 

odborná škola Púchov  a Stredná 

odborná škola sklárska Lednické 

Rovne a vznikla Stredná spojená 

škola. Od 1. 9. 2019 sa teda píše 

história novej školy so spojenými 

zložkami. Týmto sa k odborom 

Strednej odbornej školy pridali 

odbory ďalšie a bola obohatená 

o technika sklárskej výroby, výtvarné 

spracovanie skla, operátora sklárskej 

výroby a o nadstavbu – externé 

štúdium  v odbore sklársky 

a keramický priemysel. 

 

 

 

 

Vznik sklárskej školy v Lednických 

Rovniach je spätý s históriou obce 

Lednické Rovne a závodom RONA 

a.s., ktorý v r. 1892 založil J. 

Schreiber. Už v roku 1949 sa začala 

príprava učňovského dorastu 

v stredisku, ktoré sa premenovalo 

neskôr na Závodnú učňovskú školu. 

Po rozličných inováciách vznikla 

v roku 1993 pri SOU Stredná 

priemyselná škola zameraná na 

prípravu sklárskych výtvarníkov, 

neskôr premenovaná na Školu 

úžitkového výtvarníctva. 2001 sa 

SOU a ŠUV spojili do Združenej 

strednej školy sklárskej. Od roku 

2009 sa volala Stredná odborná škola 

sklárska.

 

 

                             

Nové logo 

Školy:                                                                                                                                                    
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Triedna p. uč. Ing. Vladimíra Siváková 

 
Triedna p. uč. Ing. Alena Vardžáková 
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Triedna p. uč. Mgr. Dagmar                          

Ostradická 

 

Čo sa našim prvákom páči na škole najviac zo 

všetkého?  

Prístup učiteľov, zariadenie školy, bufet, ich 

študijný odbor, prostredie a kamaráti . 
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Matúš Fojtík (15) z 1.A triedy sa začal 

venovať editovaniu videí a pre našu školu 

mohlo vďaka nemu vzniknúť promo video, 

ktoré vie oceniť každý, kto ho uvidí. Čo ho 

k tejto aktivite viedlo a o čo sa ešte okrem 

toho zaujíma, nám prezradil v krátkom 

interview: 

 

Matúš, kedy si zistil, že ťa editovanie 

videí baví a mohol by si svoj talent 

rozvíjať práve takýmto spôsobom? 

Bolo to asi pred dvomi rokmi. Chcel som niečo nové vytvoriť a niečo sa naučiť. 

Začalo to pri natáčaní videí s mobilom. S kamarátmi sme natáčali videá a potom som 

ich doma editoval. 

Čo všetko si môžeme predstaviť pod „editáciou videa“? 

Tvorba videa zahŕňa získavanie potrebného materiálu, natáčanie tzv. kontentov 

a celkovú úpravu videa. A editácia je ten konečný proces úpravy videa. To, kedy sa 

rozhodujem, čo vo videu nechám, čo sa mi tam páči, čo upravím, aké efekty pridám 

a ako vylepším celkovú kvalitu videa. 

Čo rád natáčaš alebo čo by si chcel v budúcnosti vytvoriť? 

Páčia sa mi akčné filmy a skúšal som už niečo aj natočiť. Do konečnej podoby som 

zatiaľ uviedol skúšobné videá, kde som pozoroval, ako by to išlo. V budúcnosti by 

som sa rád venoval práve natáčaniu filmov a natočil nejaký akčný film. 

Jedným z počiatočných úspechov je tvoje promo video. O čom je?  

Toto video predstavuje našu školu, čo sme, čo robíme, čo dokážeme, aké aktivity tu 

prebiehajú, aby si ľudia mohli vytvoriť konkrétnejší obraz o nej.  

Čo všetko treba k natáčaniu niečoho poriadneho? 

Kameru, stabilizátor, počítač. 

Aké záľuby máš ešte okrem spomínaného natáčania a editovania videí? 

Fuuu, tak napríklad programovanie web stránok „html“ alebo ich databáza, 

programovanie aplikácií, hier alebo dizajn web stránok, dizajn v podstate všetkého. 

Začal som sa venovať aj kickboxu alebo thajskému boxu, a taktiež som začal cvičiť. 

A to je tak všetko . 

 

Matúš, ďakujeme za rozhovor a, samozrejme, prajeme veľa úspechov pri editovaní 

videí a plnení ďalších snov.  
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Jeseň, okrem iného, zvykne patriť 

spomienkam. Zvlášť v novembri si 

spomíname na tých, ktorí už nie sú 

medzi nami. A zaspomíname si aj 

v našom časopise. V roku 2019 si 

totiž pripomíname 100 rokov od 

smrti človeka, ktorý sa v úsilí o lepšiu 

budúcnosť našej vlasti neváhal 

obetovať zo všetkých síl. Dodnes mu 

ako pocta za jeho odvahu a námahu 

stojí Mohyla na Bradle. Milan 

Rastislav Štefánik, ktorý sa narodil 

21. júla 1880 v Košariskách a zomrel 

4. mája 1919 v Ivanke pri Dunaji, bol 

slovenským astronómom, vojenským 

letcom, fotografom, diplomatom, 

politikom a brigádnym generálom 

ozbrojených síl Francúzska. Bol 

jednou z kľúčových osôb pri založení 

Česko-Slovenska. Mal najväčšiu 

zásluhu pri organizácii česko-

slovenského zahraničného odboja 

počas 1. svetovej vojny. Získal 

mnoho pôct a vyznamenaní.   
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Q: Why do birds fly south for the winter? 

A: Because it is too far for them to walk. 

☺☺☺ 

Q: How does an elephant get out of a tree? 

A: It sits on a leaf and waits until autumn. 

☺☺☺ 

Q: What did the lawn say to the rake last autumn? 

A: Leaf me alone! 

☺☺☺ 

Q: What kind of vest should you wear in the fall? 

A: A har-vest! 

☺☺☺ 

Q: How do fall leaves get from place to place? 

A: With autumn-mobiles. 

☺☺☺ 

Q: What did the hat say to the scarf? 

A: "You Go Around While I Go Ahead!" 

☺☺☺ 

Q: What is black, white, orange, and waddles? 

A: A penguin with a pumpkin! 

☺☺☺ 

Q: What did the leaf say to autumn? 

A: I’m falling for you. 

☺☺☺ 

Q: There is a bush, a pine tree and an oak tree and it is the fall season. If the wind is blowing 

towards the west, which way does the leaves on the pine tree fall? 

A: A pine tree doesn’t have leaves. 
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Jesenné ráno, svitá. 

Hmla, rosa či lístie. 

Zavčas rána prechádzam sa 

po popadanom lístí. 

Premýšľam, či to má zmysel, 

celý život. 

Chcem, tak strašne chcem 

žiť tak, ako sa patrí. 

Všetko pomaly padá. 

Padajú listy, padá rosa, 

padám aj ja. 

Pomaly, ale isto opúšťam svet. 

Nemusím, ale chcem. 

Nechcem už byť osobou žijúcou, 

chcem byť inde. 

Naposledy vydýchnem. 

Ako posledný list na strome, 

ktorý sa aj tak odpojí, padne 

a zmizne. 
 

Diana Janíčková 

 

 

♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣

♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣♣ 
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Ing. Mário Vančo, PhD. (30), je učiteľom na našej 

škole pre študijný 

odbor grafik 

digitálnych médií. 

Čo nám o sebe 

prezradil, sa môžete 

dozvedieť práve 

teraz, z jesenného 

rozhovoru.  

 

V ktorých rokoch a 

aký odbor ste 

študovali na 

strednej škole? 

Na strednej škole som študoval umelecko - technický 

odbor, ktorý sa v tých rokoch nazýval tvarovanie 

priemyselných výrobkov, no dnes ten odbor môžeme 

nazvať dizajn. Bolo to v rokoch 2005 až 2009. 

Čo vám z tých rokov najviac utkvelo v pamäti? 

Ťažké nedeľné popoludnia (kedy bolo potrebné sa 

zbaliť a zahájiť cestovanie - smer internát), prvé 

bozkávanie sa po tme v autobuse, keď pod Strečnom v 

zime padla lavína a my sme trčali v zápche, zážitky zo 

stopovania, rozhovory so spolužiakmi pri hľadaní 

odpovedí na tie základné otázky, mnoho srandovných 

situácií, hodiny praxe (kde sme mali vyrobiť to, čo sme 

si navrhli), striekareň (to bola miestnosť, v ktorej sme 

dávali farbu našim výtvorom), atmosféra mesta, 

potulky v horách, radosti a útrapy internátneho života, 

spolužiaci, učitelia, hipisácky spôsob života, rockerský 

spôsob života, punk, stužková... Je toho veľa. 

Postupom času človek zabúda na to zlé a v pamäti 

zostáva to dobré.  

Kde a čo ste študovali na VŠ? 

V Ružomberku som študoval textilnú technológiu a 

návrhárstvo, to bol 1. stupeň VŠ vzdelania. Potom som 

prešiel sem do Púchova na FPT. Tu som začal 

študovať odbor, ktorého názov si už nepamätám :) ale 

boli sme skrátka kováči. No keďže na labákoch bolo 

veľa chémie (čo ma vôbec nezaujímalo a prišlo mi 

hlúpe, že keď študujem kovy, na labákoch mám riešiť 

chémiu plastov a gúm?? Proste klasické sito na VŠ), 

tak som zmenil odbor na textilnú technológiu. Labáky 

som zrazu zvládal ľavou zadnou a chémie bolo oveľa 

menej. To bol 2. stupeň VŠ vzdelania. Keďže ma 

začali baviť technické vedy a skúmanie kadečoho a 

robenie experimentov, zašiel som na prijímačky na 

doktorandské štúdium, kt. sa konali tiež na FPT. Na 

počudovanie ma prijali. Po 2 rokoch som začal mať 

zdravotné problémy týkajúce sa nervovej sústavy, veda 

začala strácať môj záujem a štúdium som prerušil na 1 

kalendárny rok. Zároveň som podľahol vábeniu šéfa 

jednej rodinnej firmy. Vyšiel mi v ústrety, čo sa týka 

pracovného času, aby som mohol riešiť moje zdravie a 

začal som pracovať. Občas aj z domu. Plat bol veľmi 

pekný. Robil som, čo ma bavilo. Časom sa aj zdravie 

umúdrilo. Po 1 roku som sa vrátil na FPT dokončiť, čo 

som začal. Zostávali ešte 2 roky štúdia a, samozrejme, 

urobiť dizertačnú prácu. Posledný polrok bol ťažký, 

pretože po pár incidentoch za volantom mi 

diagnostikovali tetániu. Zmenila mi život. V tom zlom 

slova zmysle. Mal som aj učiť aj písať prácu aj robiť 

experimenty a vyhodnocovať ich, čo som prestal 

zvládať. Boli dni, kedy som ani nezvládol vstať z 

postele. Nevzdával som sa. Prácu som napísal, za 

veľkej pomoci mojej profesorky, na ktorú nikdy 

nezabudnem! Napokon som dizertačnú prácu obhájil 

(čo som nečakal). Urobilo mi to veľkú radosť. 

Keby ste chceli niečo zmeniť, čo by to bolo? 

No, ... možno nič (lebo som prežil niektoré zlé 

záležitosti, ktoré ma veľa naučili), a možno to, aby 

som bol v minulosti odvážnejší. Ale teraz sme pri tom: 

Keby bolo keby... A to ja nemám rád. Minulosť 

nezmením. No môžem zmeniť budúcnosť. Ja chcem 

byť lepším človekom. Každý máme svojich démonov, 

ktorí nás robia horšími, akými by sme chceli byť (teraz 

je moderné používať slovo démoni a je moderné 

bojovať so svojimi démonmi, teda, aspoň hovoriť, že s 

nimi bojujeme). Mne je tento boj veľmi blízky. 

Niekomu možno nie. Nebojuje, lebo je to pohodlnejšie.  

Ale to je na dlho. Bojovať neprestanem, lebo to 

nemám v povahe. Život máme iba 1 (teda myslím tento 

život, kt. práve žijeme) a kto by na konci nechcel byť 

víťaz?  

Čím sa zaoberáte dnes? 

Zaoberám sa tým, aby som bol šťastný a ešte tým, 

prečo je vo svete toľko krutosti. 

Čo je podľa vás na vašej práci zaujímavé, aké má 

výhody/nevýhody? 

Zaujímavé je bojovať s deckami v snahe odovzdať im 

niečo dobré a užitočné zo mňa. Ako výhodu vnímam 

to, že som medzi mladými ľuďmi, kt. sú tvárni a je tu 

možnosť z nich niečo dobré vykresať. Za nevýhodu 

označujem plat. A taktiež Ministerstvo školstva. 

Aké sú vaše záľuby? 

Smiech, adrenalín, rýchlosť, vzduch a duch hôr, 

muzika, filmy, filozofovanie, zdokonaľovanie sa, 

skúmanie pre mňa zaujímavých ľudí, atd. Je toho veľa. 

Mám veľa záľub. 

Čo by ste odporučili našim študentom? 

Odporučil by som im detailné štúdium literatúry - 

beletrie strednej Európy. Ale nie, srandujem :) 

Odporúčam im, nech si strednú užijú. Nech robia a 

učia sa to, čo ich baví (tak jak ja). Nech zdokonaľujú 

to, v čom vynikajú. Nech vnímajú, čo sa okolo nich 

deje. Nech sa nevzdávajú. Nech vystúpia zo svojich 

zón komfortu a objavia svoj potenciál. Nech žijú v 

harmónii so svojimi svetmi. Nech neničia, ale tvoria. A 

hlavne, nech žijú! Totiž, v dnešnej dobe modernej, 

veľa ľudí (nezávisle na vekovej kategórii) nežije, len 

prežíva. 

 

Ďakujeme sa slová povzbudenia a prajeme veľa 

úspechov a spokojnosti! 
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Čo sa v škole udialo túto jeseň 

Adaptácia žiakov 1.ročníka v novom školskom prostredí 

Aktivity na vzájomné spoznanie sa, navodenie dobrej klímy v novom triednom 

kolektíve, ale aj na spoznávanie spolužiakov v triedach I. A, I. B a I. C pripravila 

koordinátorka prevencie drogových závislostí Mgr. Dagmar Ostradická:  

 

Počas adaptačných dní (4.9. a 5.9. 2019) sa študenti zamýšľali nad 

spôsobilosťami, potrebnými pre život, nad svojimi schopnosťami, vlastnosťami, 

ktoré sú pre každého jedinečné a na druhej strane podobné so spolužiakmi. 

Rozvíjali sme aj tímovosť, najmä počas druhého dňa, kedy si naši prváci 

zasúťažili v minifutbale v zmiešaných družstvách v rámci jednej triedy, ale aj 

tried navzájom. Dievčatá a chlapci ukázali aj bojovnosť a chuť hýbať sa. Turnaj 

sme zároveň vyhodnotili:                        1.miesto – zmiešané družstvo  I. A 

                                                                 2. miesto -  zmiešané družstvo I. C 

                                                                 3. miesto -  zmiešané družstvo I. B  

Chválime všetkých žiakov, ale najmä dievčatá z I. A za odhodlanie a všetkých za 

férovosť a slušné správanie.  

                                                                                                                                    
Mgr. Dagmar Ostradická 
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Z deviateho ročníka na 

základnej škole si ešte čo -

to pamätáme o našom 

národniarovi  Ľudovítovi 

Štúrovi. Na to, aby sme si 

jeho život pripomenuli 

ešte zreteľnejšie, sme 

absolvovali 24. 9. 2019  exkurziu do Múzea Ľudovíta Štúra v Modre, kde sme navštívili jeho 

pamätnú izbu a expozíciu s názvom Štúr a 

Slovensko.  

Toto zážitkové vzdelávanie nás prenieslo 

do    polovice 19. storočia bez toho, aby 

sme si  vôbec uvedomovali, že sa vlastne 

učíme. Známa fráza - lepšie raz vidieť ako 

stokrát počuť -  sa potvrdila aj teraz. Byť 

v blízkosti mnohých exponátov nám 

spôsobovalo príjemný pôžitok.                                                      

Obdivovali sme vtedajšie 

oblečenie,  dobový nábytok  

i Štúrove nádherné 

 krasopisy a knihy. 

V jednej z izieb sme sa mohli 

posadiť za jeho písací stôl, 

ovoňať vôňu kalamára a 

dotknúť sa jeho čierneho 

rúcha, v ktorom bol mnohokrát 

zachytený na fotografiách. Pri  

predstave, že sme sa pozerali na pravé a historicky 

zachované predmety Ľ. Štúra, nám  liezol mráz po 

chrbte. 

Z jeho krasopisu a spôsobu, akým si viedol svoje 

zošity, by sme si mali brať príklad. V dnešnej dobe 

by to potešilo hociktorého z našich učiteľov.  
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Súčasťou exkurzie a našou nasledujúcou 

zastávkou v Modre bola i návšteva 

náhrobného miesta Ľudovíta Štúra na 

miestnom cintoríne.  Pokochali sme sa 

nádherným pamätníkom, venovali sme 

mu tichú spomienku a naše ďalšie kroky 

smerovali na hrad Devín.  

Výstup na hrad sa niesol v atmosfére 

výbornej nálady, pretože nám prialo 

počasie a vonku bolo naozaj príjemne.  

Najviac sme sa tešili z úžasného 

výhľadu  na blízke i vzdialené 

okolie z horného nádvoria. 

Devín sú zrúcaniny gotického 

hradu, vypínajúce sa majestátne 

nad rovnomennou obcou, 

mestskou časťou Bratislavy. 

Zaberajú takmer celú časť 

hradnej skaly nad sútokom 

Dunaja       a rieky Moravy. Hrad 

má najbohatšie dejiny spomedzi hradných sídel na Slovensku. 

Niet divu, že Devín stál v popredí záujmu Štúra a ďalších slovenských národovcov ako 

symbol národného hnutia, slovenskej štátnosti a svojbytnosti, ako nositeľ kultúrno-

historických tradícií Veľkej Moravy a cyrilo-metodskej misie. Poznávaním našich národných 

dejín napĺňame tak odkaz Ľudovíta Štúra a jeho  presvedčenie, že „... história je pre národ 

tým, čím je svedomie pre človeka.“                                                                                                                               

  

 

 

 

Ivana Bačová, Dominika 

Gašparová, Laura Novosadová, 

Peter Pastorek, Mário Michálek 
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Spojená škola sa dnes prvýkrát predstavila na 

verejnosti 

Dnes (20.9.) sa uskutočnila premiéra Spojenej školy Púchov na verejnosti. 

Cestou na detský jarmok dievčatá SOŠ sklárskej odovzdali pani primátorke 

darček ako posolstvo, že sklárska škola je už naozaj tu, v Púchove. Na detskom 

jarmoku študentky odboru styling a marketing spolu so študentkami odboru 

výtvarné spracovanie skla predstavili svoju šikovnosť. Veríme, že aj vďaka našej 

škole bude remeslo v našom regióne uchované. 
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Otvorenie školiaceho strediska vo firme FH NAJUS 

Aj naši študenti sa zúčastnili slávnostného otvorenia školiaceho strediska pre 

výučbu odborného výcviku vo firme FH NAJUS. Firma pre svojich študentov 

pripravila naozaj "kráľovské" podmienky pre výučbu odborného výcviku. 

Moderné stroje a nové technológie sú pripravené pre študentov, ktorí sa 

vzdelávajú v študijných odboroch mechanik nastavovač a mechanik mechatronik. 

Sme jednou zo škôl, ktorá má s firmou podpísanú duálnu zmluvu, teda 

pripravujeme budúcich absolventov v systéme duálneho vzdelávania aj pre túto 

modernú a rozvíjajúcu sa strojársku firmu.  

 

 

 

 

 

 

Rovesnícke vzdelávanie pedagógov 

Je zaujímavé, keď sa vzdelávajú dve generácie, ktoré si vymenili úlohy s tým, 

že  študenti učia pedagógov. A ešte krajšie je, keď to prebieha s nadšením na 

obidvoch stranách. Dňa 2. 10. 2019 sa v našej škole uskutočnilo školenie 

pedagógov v rámci projektu Interreg V-A SK-CZ  „Generácia 3.0 prechádza cez 

hranice“. Stretlo sa tu 8 pedagógov zo Spojenej školy Púchov a 8 pedagógov zo 

Strednej odbornej školy J. Sousedíka Vsetín. Nadšenie pedagógov získať nové 

vedomosti a zručnosti bolo rovnaké ako nadšenie našich školiteľov,  

ktorými  boli študenti stredoškoláci  a tejto problematike sa intenzívne venujú. 

Cieľom vzdelávania bolo postaviť model robota, naučiť sa ho naprogramovať pre 

rôzne činnosti, a tiež ho obsluhovať. Funkčnosť svojich robotov si jednotlivé 

skupiny overili na „špeciálnom cvičisku“. Atmosféra vzdelávania bola veľmi 

príjemná, rivalita a súťaživosť tímových skupín  nemala konca - kraja. Veľké 

poďakovanie  patrí školiteľom – študentom  a všetkým účastníkom vzdelávania. 

 Janka Šimáčková 
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11.10. 2019 prišli do Trenčína, resp. do kasární Trenčianskeho hradu študenti zo 

študentskej rady: Patrik Monček, Michaela Sabolová a Jana Trnková, spolu s p. 

zástupkyňou Katarínou Palieskovou, aby si vypočuli prednášky a zapojili sa do 

diskusie o nových témach vzdelávania a participatívnych rozpočtoch na školách. 

Atmosféru im spríjemňovala hromada jedla, výstava obrazov a pekné počasie.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

 

 

      Michaela Sabolová, Patrik Monček     

16 



V tomto školskom roku realizujeme už poslednú - 4.etapu projektu „Učíme se 

spolu“ v rámci programu Interreg V-A SK-CZ. V týždni od 14.10. 2019 do 

18.10.2019 si 10 žiaci vsetínskej školy u nás otestovali svoje odborné 

zručnosti  a overili si, či držia krok so svojimi rovesníkmi z našej školy v oblasti 

strojárenskej výroby. Rovnako naši  10 žiaci boli v tomto čase v partnerskej 

škole SOŠ Josefa Sousedíka vo Vsetíne. Každá škola mala pripravený pre žiakov 

špeciálny program, rozdelený na vzdelávanie, kultúrne a športové aktivity. 

Prajeme im, ale aj našim žiakom na Vsetíne príjemný pobyt a pekné zážitky. 
 

 

 

 
 

 

Janka Šimáčková 
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Bez návštevy divadla sme sa 

nezaobišli ani túto jeseň. A každý kto 

sa rozhodol ísť, neoľutoval. Pani 

učiteľke Gajdošovej patrí veľká 

vďaka za to, že to aj tentokrát 

zorganizovala. Divadlo malo akúsi 

výnimočnú atmosféru. Hrala sa 

divadelná hra "Zmierenie alebo 

dobrodružstvo pri obžinkoch". Bolo 

nám naozaj veľmi príjemne. Divadlo 

býva kultúrnou akciou pre učiteľov, 

študentov, aj bývalých absolventov. 

V Dobrodružstve pri obžinkoch hrali 

známi slovenskí herci a podali naozaj 

skvelé výkony. Kultúrny zážitok sme 

mali skutočne výborný. Pri rozchode 

do bratislavských ulíc po skončení 

hry sa nikto nestratil, čo ešte prispelo 

k všeobecnej spokojnosti a k nášmu 

peknému zážitku. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                            

Ivana Bačová, Laura Novosadová 
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V nedeľu 13. 10. 2019 sme pred 

obedom vyrazili na 

dvojtýždňovú stáž do Nového 

Boru. Cestovali sme autom 

skoro šesť hodín. Boli sme šiesti 

študenti, z toho traja brusiči skla a tri maliarky skla, pani 

majsterka Zajíčková a pani učiteľka Krupičková. Skoro samé 

dievčatá, len jeden chlapec – brusič. Keď sme prišli, ubytovali 

sme sa a išli sme na večeru do miestnej reštaurácie. Nasledujúci deň sme zavítali do 

fabriky Egermann a navštívili sme vzorkovňu ich výrobkov. Pokračovali sme 

prehliadkou fabriky, aby sme poznali lepšie miesto nášho pobytu. 

Každý deň sme mali rezervovaný čas v reštaurácii, kde sme sa 

dosýta najedli. Mali sme možnosť 

prejsť sa po Novom Bore, navštíviť 

dielne umelcov, ktorí sa živia 

práve výrobou sklárskych 

produktov. 

Cestovali sme aj do Liberca, 

kde sme navštívili galériu, 

radnicu a prešli sme sa po 

meste. Jeden deň sa nám podarilo 

vycestovať do Prahy, kde sme videli 

Karlov most, Pražský hrad, galériu a orloj. 

Maliarky sa zdokonaľovali v maliarskych 

technikách a vyskúšali si maľovať reliéfom rôzne ornamenty. Keďže sme boli šikovné 

a išlo nám to, nejaké výrobky sme namaľovali aj do školy a pre seba. Pani maliarka, 

ktorá nás mala na starosť, sa veľmi pekne 

o nás starala a mala trpezlivosť, aj keď 

musela odbiehať od svojej práce. Dostali 

sme sa do super kolektívu . 

Brusiči sa cítili ako doma, lebo začali 

s technikami, ktoré používajú aj v škole. 

Hranovali na hladinách aj si navrhli 

vlastný dekor, ktorý nakoniec vybrúsili do 

skla. Mali možnosť vyskúšať si rytie, ktoré 

sa na Slovensku nerobí. Bolo to pre nich 

náročné, ale snažili sa s tým popasovať 

a zvládli to veľmi dobre. 

Zo stáže sme si odniesli pekné zážitky 

a nové i staronové zručnosti. 

                         Kristína Lašáková 
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Na hodinách slovenského jazyka sme pokračovali v tradičnom projekte "Záložky 

do knihy". V tomto roku prebiehal už 10. ročník a zatiaľ sme nevynechali ani 

jeden. Je to aktivita, ktorá má žiakom pripomínať nutnosť čítania kníh a deje sa v 

rámci rozvoja a podpory čitateľskej gramotnosti žiakov.  

Tohtoročná téma bola zacielená na osobnosti, ktoré sa zaslúžili o demokraciu na 

Slovensku. Žiaci sa oboznamovali s týmito osobnosťami slovenskej histórie od 

obdobia vzniku prvého Československého štátu až po súčasnosť. Vyhľadávali a 

spracúvali informácie, ktoré následne využili pri tvorbe záložiek. Našou 

partnerskou školou v projekte bola Spojená škola v Šali, s ktorou sme si 

vyrobené záložky vymenili. Veríme, že žiakov táto aktivita obohatila a majú 

radosť z toho, že mohli preukázať svoje zručnosti pri práci s textom, tvorivé 

schopnosti pri výrobe záložiek a potešiť kamarátov z partnerskej školy. 
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Silvia Šlosárová 



 

Majstrovstva SR v cezpoľnom behu základných a stredných škôl sa konali na 

Štrbskom plese 15.10. 2019.  

Je nejaký rozdiel medzi behaním pre radosť a behaním pre výkon? Verte mi, že 

je. Už od malička je pre mňa beh veľkou súčasťou môjho života. Ísť si zabehať ti 

pomôže zvážiť všetky negatíva a pozitíva danej situácie, bez toho aby, ťa rušil 

okolitý svet.  

 A tak som sa zúčastnil Majstrovstiev Slovenska stredných škôl v cezpoľnom 

behu, ktoré sa konali na Štrbskom plese. Myslím, že lepšie miesto ani vybrať 

nemohli. Výborný tatranský vzduch mi len pomáhal k tomu, aby som podal čo 

najlepší výkon. Na štarte nás bolo tridsať. Hneď,  ako sme vyštartovali, videl 

som, že konkurencia bude veľká. No ani na sekundu som o sebe nezapochyboval. 

Bežali sme 4,5 kilometra po rôznom teréne v nadmorskej výške 1350 m.n.m. 

Nebolo to nič jednoduché. Obsadil som 17. miesto. Verím, že budúci rok to bude 

omnoho lepšie. 

 

 

 

 

Tomáš Janíček 

Dňa 1. 10. 2019 sa žiaci našej školy zúčastnili okresného kola vo veľkom futbale, 

kde sa stretli s tímom púchovského gymnázia. Naši žiaci v tomto zápase dokázali 

zvíťaziť 3:1. Chlapci následne postúpili do regionálneho kola v Považskej 

Bystrici, kde obsadili 3. miesto.  

Našu školu reprezentovali: Martin Kružík, Peter Kuvik, Lukáš Zlocha, Lukáš 

Výbošťok, Patrik Baláž, Pavol Strapko, Dominik Vajdík, Štefan Galko, Radovan 

Levko, Martin Bartoš, Oliver Luliak, Andrej Bologa, Tomáš Janíček, Matej 

Lezzani a Jaroslav Buday. Naše mužstvo si počínalo veľmi dobre. Budeme 

chlapcom držať palce aj o rok. 

Šport 
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Oliver Luliak 



  

 

 

Okresné kolo stredných škôl v aerobiku sa uskutočnilo 26. 10. 2019. Zúčastnilo 

sa púchovské gymnázium, SOŠ obchodu  a služieb a my. Reprezentovali nás 

žiačky 1. a 2. ročníka. Súťažilo sa v štyroch kolách. V kolách, ktoré 

predcvičovali skoro profesionálne cvičiteľky porota vyberala najlepšie dievčatá. 

Cvičili sme preto, že nás to baví, napĺňa a máme rady šport. Na krajskom kole 

nás budú reprezentovať žiačky Romana Halušková a Kvetoslava Mitášová.  

Ja osobne som typ človeka, ktorý šport berie ako more s rybami. Každá jedna 

rybička predstavuje jeden šport. Rada skúšam rôzne typy športov, pretože ma 

šport veľmi baví a robím to pre svoje zdravie a šťastie. Aerobik je veľmi 

podobný mažoretkovému športu, ktorému sa už dlhšie venujem. Teším sa na 

krajské kolo a určite pôjdem aj ďalšie roky.                               

Romana Halušková 
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Keď vylúštiš osemsmerovku, dozvieš sa, aké trápenie má na jeseň teenager. 

Jeseň je ročným obdobím, kedy musím celý deň nosiť bundu pod pazuchou,... 

(dokončenie v osemsmerovke). 

O K L B A J L L I S T 

A R E I V Z S E O S A 

B O E S T E T I K A K 

S E L CH N J E S E Ň E 

O Z V E N A M A K O R 

Ľ O P O T S R N A M E 

B O L O V E C Ď Ž Á D 

L O O R G O V Á N I K 

L O R O R Á P E Ľ N O 

Z S O L I A R O H M A 

 

Hľadané slová: jablko, orech, peľ, hora, los, zviera, list, estetika, sen, les, osa, 

ker, jeseň, rok, soľ, ozvena, topoľ, srna, orol (3x), lovec, dážď, orgovánik; 

Pozvánka: Poznávací zájazd do Anglicka 

Naša škola organizuje študijný vzdelávací zájazd „Londýn + Stonehenge“ 

v termíne od 29. apríla do  3. mája 2020. 

Študenti budú ubytovaní v  hostiteľských rodinách v Londýne, kde majú možnosť  komunikovať 

v anglickom jazyku. 

CENA ZÁJAZDU: 280,- EUR  (2x ubytovanie v dôkladne vybraných hostiteľských rodinách vrátane 

celodennej stravy (obed formou balíčka) a doprava študentov k miestu stretnutia, doprava zahraničným 

autobusom (WC, DVD/USB, bufet) preprava cez kanál La Manche (obojsmerne Eurotunel alebo trajekt), 

komplexné poistenie. 

Čaká na nás Londýn s jeho krásnymi pamiatkami ako sú  Westminster Abbey, Houses of Parliament, Big 

Ben, Trafalgar Square, Buckingham Palace, Windsor – návšteva víkendovej rezidencie kráľovnej Alžbety 

II., Windsor Castle, Tower Bridge (možnosť prechádzky po presklenej podlahe s výhľadom na Temžu), 

návšteva Madame Tussauds atď. 

To bol len výber miest, ktoré uvidíme na vlastné oči.  Veríme, že nás čaká pekný výlet plný zážitkov 

a dobrej nálady. Kto sa ešte pridá?  Info: Ing. Alice Žiačiková. 
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Do časopisu Kraskovka 1/2019-20 prispeli učitelia a študenti Spojenej školy Púchov:  

PaedDr. Monika Hrenáková, Ing. Mário Vančo, PhD., Mgr. Dagmar Ostradická,  

Ing. Janka Šimáčková, Mgr. Miroslava Zajíčková, Mgr. Silvia Šlosárová,  

Ing. Miloslav Čuntala, Ing. Alice Žiačiková, Matúš Fojtík, Martina Habudová, Diana 

Janíčková, Ivana Bačová, Dominika Gašparová, Laura Novosadová, Peter Pastorek, 

Mário Michálek, Michaela Sabolová, Patrik Monček, Kristína Lašáková, Tomáš 

Janíček, Oliver Luliak, Romana Halušková; Odborný poradca: RNDr. Katarína 

Paliesková; 

e-mail: casopiskraskovka@gmail.com;  

Osobné údaje a fotografie sa spracúvajú v súlade so zákonom.  
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